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PROTOKÓŁ NR  43-9 /2013 
z posiedzenia Komisji Kultury i Promocji 

Rady Miasta Gdańska 
które odbyło się 24 września 2013 roku. 

 
 
Komisja rozpoczęła posiedzenie o godzinie 15:45, zakończyła o godzinie 18:10. 
 
Obecność : 
W posiedzeniu uczestniczyło 5 członków Komisji, wg listy obecności, która stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista obecności pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Marek Bumblis otworzył posiedzenie, powitał zebranych  
i stwierdził quorum. Poinformował, Ŝe porządek został wysłany do radnych drogą 
elektroniczną – Porządek Obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący zaproponował następujące zmiany w porządku posiedzenia: 

1. Wprowadzenie druku 1042. 
2. Zdjęcie druku 985. 
Uwzględniając powyŜsze zmiany porządek posiedzenia przedstawiał się 
następująco: 

1. Informacja o przebiegu wykonania budŜetu Miasta Gdańska za I półrocze 2013r. 
2. Opiniowanie projektów uchwał, jakie wpłynęły do Komisji: 
2.1 Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 

budŜetu Miasta Gdańska na 2013 rok – druk nr 1035. 

2.2 Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040 – 
druk nr 1034. 

2.3 Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Lokalnych 
Inicjatyw Inwestycyjnych Miasta Gdańska – druk nr 1042, 

2.4 Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia zasad i 
trybu udzielania dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i 
roboty budowlane przy zabytku – druk nr 987. 

2.5 Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXIV/708/08 Rady 
Miasta Gdańska z dnia 26 czerwca 2008 roku w sprawie ustanowienia Nagrody 
Naukowej Miasta Gdańska im. Jana Heweliusza – druk nr 1024. 
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3.  Rozpatrzenie wniosku Stowarzyszenia Kibiców Lechii Gdańsk – „Lwy Północy” o 
nadanie wiaduktowi, na skrzyŜowaniu ulic: Słowackiego, Kościuszki i 
Grunwaldzkiej, imienia „śołnierzy Wyklętych”. 

4. Rozpatrzenie wniosku Zespołu Szkół Ogólnokształcących nr 5 o nadanie imienia 
Franciszka Dąbrowskiego ulicy, tunelowi lub innemu fragmentowi infrastruktury 
drogowej w obrębie budowanej inwestycji drogowej – Trasy Sucharskiego. 

5. Rozpatrzenie wniosku Rady Osiedla Orunia – Św. Wojciech - Lipce o nadanie 
Parkowi Oruńskiemu imienia Emilii Hoene.  

6.  Wolne wnioski, sprawy wniesione, korespondencja. 

 
 
Porządek obrad poddano pod głosowanie.  
 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja – jednogłośnie  3  głosami „za” – przyjęła proponowany porządek. 

 

PUNKT 1 

Informacja o przebiegu wykonania budŜetu Miasta Gdańska za I półrocze 2013r. 
_______________________________________________________________________ 
Maria Wojnarowska – kierownik Referatu Planowania BudŜetowego 

Zreferowała zgodnie z treścią sprawozdania. 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

 

PUNKT 2.1 

Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu 
Miasta Gdańska na 2013 rok – druk nr 1035. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 1035 – Sprawa: BRMG-S.0006.274.2013 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 26.09.2013 r.) 

Maria Wojnarowska – kierownik Referatu Planowania BudŜetowego 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
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Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 

Opinia nr 43-9/214-41/13. 

 

PUNKT 2.2 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040 – druk 
nr 1034. 
________________________________________________________________________ 
Druk nr 1034 – Sprawa: BRMG-S.0006.273.2013 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 26.09.2013 r.) 

Maria Wojnarowska – kierownik Referatu Planowania BudŜetowego 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 

Opinia nr 43-9/215-42/13. 

 

PUNKT 2.3 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Lokalnych 
Inicjatyw Inwestycyjnych Miasta Gdańska – druk nr 1042. 
________________________________________________________________________ 
Druk nr 1042 – Sprawa: BRMG-S.0006.281.2013 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 26.09.2013 r.) 

Marcin Dawidowski – dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
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Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 
USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 

Opinia nr 43-9/216-43/13. 

 

PUNKT 2.4 

Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia zasad i trybu 
udzielania dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytku – druk nr 987. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 987 – Sprawa: BRMG-S.0006.221.2013 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 26.09.2013 r.) 

Janusz Tarnacki – miejski konserwator zabytków 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Szymon Moś – członek komisji 

Ja mam pytanie odnośnie tego zapisu dotyczącego stosowania ustawy Prawo 
zamówień publicznych. Są znane przypadki w tworzeniu aktów prawnych kiedy 
zapisy rangi ustawowej jednak są inkorporowane do aktów prawnych niŜszego 
rzędu, chociaŜby statuty spółek zawierają bardzo wiele postanowień, które w 
sposób bezwzględny obowiązują na mocy kodeksów spółek handlowych. W związku 
z tym nie rozumiem skąd nagle taka troska o jakość tworzonego prawa i to akurat 
w kwestii zamówień publicznych. Nie ukrywam, Ŝe uwaŜam, Ŝe ten zapis powinien 
tam pozostać jako ten, który tak jak Pan słusznie powiedział przypomina i 
systematyzuje, porządkuje w pewnie sposób wydawanie pieniędzy publicznych w 
oparciu o ustawę Prawo zamówień publicznych.  

 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Czy przeniesiecie do jakiejś instrukcji, czy dyspozycji o sposobie wydawania 
pieniędzy publicznych z tych dotacji kierowanych do beneficjenta ewentualnego 
zapis o tym, Ŝe to musi być wykonane zgodnie z ustawą o zamówieniach 
publicznych, bo chyba nie dla wszystkich ludzi jest to oczywiste. 

 

Janusz Tarnacki – miejski konserwator zabytków 
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Nie dla wszystkich jest to oczywiste, poza tym niektóre podmioty, jak na przykład 
osoby prawne kościoła, wspólnoty mieszkaniowe są zwolnione ze stosowania ustawy 
Prawo zamówień publicznych. Ponadto interpretacje tych przepisów, czy definicji 
środków publicznych, chociaŜby szkolenia dla pracowników urzędu, które się 
odbywają, wynikało z tych interpretacji to, Ŝe środki publiczne są do momentu 
kiedy są na koncie urzędu, a z chwilą kiedy są przekazane do określonego podmiotu 
juŜ jakby nimi przestają być. Dostaliśmy taką interpretację z RIO z 2011r. z której 
wynikało, Ŝe istnieje konieczność wykonywania przepisów rangi wyŜszej, istnieje na 
mocy określonych ustaw, to przepisy niŜszej rangi, jakimi są uchwały rady miasta, 
nie mogą regulować tego. To jest jakby zbędny przepis. Tak uznaliśmy. Jeśli 
Państwo uwaŜacie, Ŝe tak nie jest to nic nie przeszkadza w funkcjonowaniu. I tak 
inne przepisy to regulują, bo nawet jeśli te przepisy dotyczące zamówień 
publicznych obowiązywałoby jakiś podmiot. Ponadto nie my jako urząd prowadzimy 
kontrolę wydatków w tym zakresie, tylko organy do tego powołane, czyli NIK, czy 
RIO. TakŜe nasz zakres kontroli jest tutaj ograniczony do stwierdzenia zakresu 
planowanych i zrealizowanych prac i to jest oczywiście wykonywane na bieŜąco 
poprzez fizyczny udział w odbiorach, komisjach. Później oczywiście na podstawie 
dokumentów dokonywane jest rozliczenie. 

 

Piotr Skiba – członek komisji 

Ja chciałem o tę pierwszą cześć Pana zapytać. Czy dobrze zrozumiałem. Czy to 
znaczy, Ŝe jeŜeli wcześniej nie było łatwo uzyskać dotację na remont takiego 
obiektu, przedproŜa, to teraz kiedy ktoś nie ma tego wprost wpisanego do rejestru 
zabytków to będzie jeszcze trudniejsze? 

 

Janusz Tarnacki – miejski konserwator zabytków 

Powiedział m.in., Ŝe sytuacja wygląda inaczej. Widzę to po składanych wnioskach, 
po przyznawanych dotacjach. Jeśli chodzi o przedproŜa, czy portale nie wpisane do 
rejestru zabytków, a znajdujące się, bo są takie oryginalne, to portal jako 
integralnie przynaleŜny część tej substancji do kamienicy nie wymaga dodatkowego 
wpisu. Tak samo przedproŜe, jeŜeli jest na działce wspólnoty mieszkaniowej to 
wystarczy, Ŝe kamienica jest wpisana do rejestru zabytków, przedproŜe jest 
integralną częścią. 

 

Piotr Skiba – członek komisji 

Ale są takie przedproŜa poza obrysem. 

 

Janusz Tarnacki – miejski konserwator zabytków 
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Są takie sytuacje. Tutaj z tego punktu od wprowadzenia regulaminu w tej postaci 
nikt nie skorzystał, co nie oznacza, Ŝe sytuacja jest zamknięta dla wszystkich 
posiadaczy przedproŜy czy portali, bo jest szereg przedproŜy i portali, gdzie juŜ 
sam fakt wpisania kamienicy do rejestru to z automatu przedproŜe i portal teŜ jest 
i teŜ moŜna się ubiegać i takie przypadki były udzielonych dotacji na ten cel. 
Dlatego ten zapis się pojawił jako taki wyjątek w pewnej regule.  

 

Piotr Skiba – członek komisji 

Czyli taki obiekt najpierw musi być wpisany do rejestru zabytków. Czy to jest 
trudna procedura? 

 

Janusz Tarnacki – miejski konserwator zabytków 

Prowadzi ją konserwator wojewódzki. DuŜo zaleŜy od wartości danego obiektu. 
Jeśli przedstawia on wartość większą niŜ średnia to nie ma problemu. Natomiast 
często bywa tak, Ŝe ludzie, jak do niedawna przed czasem kiedy zostały 
uruchomione te dotacje to kaŜdy się wzbraniał, Ŝeby nie wpisywać, bo będzie 
łatwiej, a tak będą same ograniczenia, korzyści Ŝadnych. Teraz sytuacja jest 
odwrotna. Teraz są kolejki do wpisu, bo ludzie widzą, Ŝe moŜna uzyskać realną 
pomoc, nie tylko od gminy, ale równieŜ od marszałka, ministerstwa. To jest bardzo 
realna pomoc. Wspólnoty często nie dysponują duŜymi środkami i biorą kredyty, 
Ŝeby jakieś inwestycje przeprowadzić i nawet jeśli dostaną 50% dotacji od gminy to 
jest bardzo duŜo, a to są dotacje bezzwrotne. TakŜe później tylko trzeba wykonać 
te prace zgodnie z pozwoleniami, projektem i rozliczyć się z tego. TakŜe teraz 
sytuacja naprawdę się odwróciła. Do niedawna procedura wpisania trwała bardzo 
długo. Natomiast nowy konserwator obiecał publicznie, Ŝe znacznie skróci tę 
procedurę, bo jego zdaniem i nie tylko jego, ta procedura była wydłuŜona, nawet 
do trzech lat.        

 

Marek Bumblis - przewodniczący komisji 

A jakie kwoty mamy do dyspozycji w przyszłym roku? 

 

Janusz Tarnacki – miejski konserwator zabytków 

W tym roku dysponowaliśmy kwotą 1 060 000zł. Na pewno więcej nie będzie. Jeśli 
juŜ to najwyŜej mniej.  

 

Szymon Moś – członek komisji 

Jak ten uchylony ustęp dotyczący ustawy Prawo zamówień publicznych brzmi? 
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Janusz Tarnacki – miejski konserwator zabytków 

Ogólne warunki umów zawieranych przez gminę miasta Gdańska a beneficjentem 
umowa zawierać będzie m.in. w punkcie 9 zobowiązanie beneficjenta do 
wyłonienia wykonawcy prac w oparciu przepisy ustawy z dnia 29 stycznia 2004r. 
Prawo zamówień publicznych, w sposób zapewniający zachowanie zasady jawności 
i konkurencyjności. 

 

Szymon Moś – członek komisji 

Więc wystarczy dodać do tego zdania zdaniem brzmiące mniej więcej tak „jeŜeli 
zobowiązuje go do tego właściwa ustawa, czy jeŜeli właściwe przepisy tak 
stanowią. W ten sposób osiągamy ten sam cel, a z drugiej strony nie rezygnujemy z 
złoŜenia naleŜytego zobowiązania, gdy ustawa Prawo zamówień publicznych 
zobowiązuje i moŜe chociaŜ w jakikolwiek sposób przyczyniamy się do tego, Ŝe 
staje się to bardziej koherentne cały ten wniosek i ta procedura w jakiś sposób 
spójna. Rozumiem, Ŝe jesteśmy na etapie pierwszego czytania tej uchwały rady i 
taką poprawkę jednak chciałbym złoŜyć lub teŜ w ramach autopoprawki 
zawnioskować w zaleŜności czy się tutaj przekonamy czy nie. 

 

Janusz Tarnacki – miejski konserwator zabytków 

UwaŜam, Ŝe jest to pusty przepis, bo szereg beneficjentów, w 90%, którzy 
korzystali z naszych dotacji byli zwolnieni ze stosowania tej ustawy. Taka była 
nasza intencja od początku. Natomiast teŜ nam zwrócono uwagę, Ŝe nie moŜemy 
oczywistych rzeczy powtarzać, bo moŜna teŜ przytaczać przepisy innych ustaw, 
które obowiązują. Natomiast muszę Państwu powiedzieć, Ŝe od czasu 
wprowadzenia w tym obecnym regulaminie tej zasady, Ŝe dotacja nie moŜe 
przekraczać 75% najwyŜej wartości to spowodowało, Ŝe juŜ sam inwestor jest 
zainteresowany, Ŝeby wyłonić wykonawcę konkurencyjnego, bo owszem zdarzały 
się kiedyś na początku dotacje 100%. To w moim odczuciu było takie trochę 
niemoralne, bo nie skłaniało inwestora, Ŝeby zadbać o konkurencyjność jeśli chodzi 
o cenę. Nawet jeśli inwestor musi dołoŜyć 25% to juŜ dba o to, Ŝeby jakaś 
konkurencyjność była, czyli jeśli nie stosuje wprost ustawy to zaprasza do złoŜenia 
ofert róŜne firmy. PZP niestety nie jest dobra do stosowania w pracach 
specjalistycznych, bo ona nie pozwala na ocenę podmiotu.  

 

Szymon Moś – członek komisji 

Rozmawiamy o czymś innym. Nie oceniamy ustawy Prawo zamówień publicznych. 
Moim zdaniem troska o finanse publiczne uzasadnia pozostawienie tego w 
regulaminie chociaŜby dlatego, Ŝe dodatkowo mobilizuje beneficjenta, aby upewnił 
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się, a przypadki mogą być róŜne, a prawo tworzymy abstrakcyjnie, a nie pod 
konkretne przykłady, czy procentowe wielkości, które przed chwilą słyszeliśmy, 
Ŝeby upewnić się czy podlega pod ustawę Prawo zamówień publicznych i jeŜeli tak, 
Ŝeby złoŜyć stosowne zobowiązanie. Przypominam, Ŝe my tym ustępem nie 
nakładamy obowiązku lub teŜ nie zwalniamy z niego, ale zobowiązujemy 
beneficjenta do złoŜenia dokumentu w postaci stosownego zobowiązania, co 
zupełnie poprawnie moŜemy zrobić w akcie prawa miejscowego. Dziwi mnie to, Ŝe 
akurat w tym wypadku aŜ tak daleko idzie gorliwość, gdzie byłbym w stanie znaleźć 
szereg innych niedoskonałości legislacyjnych w aktach prawa miejscowego, które i 
nam zdarza się uchwalać. Myślę, Ŝe ostatnie wyroki sądów w róŜnych miejscach 
potwierdziłyby moją opinię. W tym wypadku na siłę próbujemy wyrzucić zapis, 
który jest niczym innym jak dodatkową troską wzmoŜoną o dbałość o finanse 
publiczne, więc moŜe nie przekonujmy się co do jakości prawa zamówień 
publicznych, czy teŜ nie rozmawiajmy o drogach, bo to nie jest komisja 
infrastruktury tylko przejdźmy do tej konkretnej sytuacji. Proszę mnie dobrze 
zrozumieć. Nie rozumiem tej troski. 

 

Janusz Tarnacki – miejski konserwator zabytków 

Powiedział m.in., Ŝe dobrze Pana radnego rozumie, tylko teŜ zna te przepisy, na 
które powoływano się wcześniej. Wprowadzając ten ustęp intencja była podobna 
jak Pan dzisiaj ją wyraŜa.   

 

Beata Wierzba – wiceprzewodnicząca komisji 

Ja nie jestem prawnikiem, ale chciałabym wiedzieć o co chodzi? Czy akt niŜszego 
rzędu moŜe zawierać informacje zawarte w akcie wyŜszego rzędu? 

 

Szymon Moś – członek komisji 

MoŜe. Poza tym to nie są tylko informacje, jest to wymóg złoŜenia stosownego 
zobowiązania, więc tak jak mówiłem, w jakiś sposób powoduje to, Ŝe beneficjent 
jest dodatkowo motywowany do tego, Ŝeby sprawdzić, czy podlega w tym 
konkretnym wypadku pod Prawo zamówień publicznych. Ja zaproponowałem 
dodanie tych kilku słów, które z jednej strony wykluczają to, na co dość słusznie 
zwrócono uwagę, czyli, Ŝe my nie mamy mocy nakładać lub zwalniać kogoś z 
obowiązku, który wynika z tego akurat aktu prawa rangi ustawowej, ale z drugiej 
strony moŜemy nałoŜyć obowiązek w zakresie naszej procedury złoŜenia 
stosownego zobowiązania, do tego, to się w istocie sprowadza, tak jak tutaj 
usłyszałem, w przypadku gdy podlega pod to Prawo zamówień publicznych. Nie jest 
to nic nagannego, a jest to raczej coś co moŜe spowodować, Ŝe dodatkową jakby 
troskę wykaŜe beneficjent.  
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Marek Bumblis - przewodniczący komisji 

Jest pewna rozbieŜność. Proponuję, Ŝe jeśli Pan radny Moś uwaŜa, Ŝe powinna być 
jakaś poprawka to proszę o zgłoszenie jej i ewentualnie w trybie warunkowym, Ŝe 
komisja przyjmując projekt uchwały sugeruje, Ŝe jednak w formie autopoprawki, 
albo bardziej twarda forma. 

 

Szymon Moś – członek komisji 

Akurat nie znam regulaminu z pamięci. Teraz jesteśmy na etapie pierwszego 
czytania. Nie wiem czy moŜemy na tym etapie wnosić poprawki do uchwały. 

 

Beata Wierzba – wiceprzewodnicząca komisji 

Jako komisja moŜemy.  

 

Marek Bumblis - przewodniczący komisji 

MoŜemy wnieść uwagę, Ŝe naszym zdaniem powinno być to i to.   

 

Szymon Moś – członek komisji 

Więc jeśli Pan byłby uprzejmy jeszcze raz przeczytać to zdanie wykreślone, to ja 
sformułuję poprawkę, którą chciałbym poddać pod głosowanie na komisji i w tym 
kształcie chciałbym, Ŝeby uchwała trafiła na sesję. Chciałbym Ŝebyśmy zrobi do 
tego poprawkę i Ŝeby radzie miasta poddać pod głosowanie projekt uchwały z tą 
poprawką. JeŜeli prezydent na sesji będzie chciał osłabić wymowę ustawy Prawo 
zamówień publicznych to niech to powie na sesji, Ŝe taka jest jego intencja.  

 

Janusz Tarnacki – miejski konserwator zabytków 

Powiedział m.in., Ŝe nie będę się przy tym punkcie upierał, bo to była próba 
uporządkowania pewnych spraw, bo praktyka wykazała, Ŝe istnieje moŜliwość 
bardzo łatwego odparcia tego argumentu, bo przepisy, teraz nie pamiętam 
artykułów, ale przepisy ustawy wyraźnie mówią kiedy jest obowiązek stosowania 
ustawy.  

 

Marek Bumblis - przewodniczący komisji 

Jest na sali mecenas Bodakowski, więc chciałbym prosić o pomoc. Chodzi o 
procedurę składania poprawki przez komisję w trakcie opiniowania do projektu, 
który prezydent zgłosił.  
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Andrzej Bodakowski – radca prawny 

Czy to jest projekt uchwały, który wpłynął do Biura Rady Miasta i ma nadany 
numer? 

 

Marek Bumblis - przewodniczący komisji 

Tak i znajduje się równieŜ w porządku sesji.  

 

Szymon Moś – członek komisji 

Czy moŜemy w pierwszym czytaniu wprowadzić swoje poprawki, czy nie ma takiej 
moŜliwości, Ŝeby komisja do druku prezydenckiego wprowadziła swoje poprawki? 

 

Andrzej Bodakowski – radca prawny 

W pierwszym czytaniu nie, bo poprawki, jeśli zostaną zgłoszone to one będą 
głosowane na sesji. Natomiast jeśli komisja uznaje, Ŝe widzi konieczność zmiany 
tego projektu moŜe zawnioskować do prezydenta o dokonanie zmiany, co 
prezydent w formie autopoprawki zawsze moŜe uczynić.   

 

Szymon Moś – członek komisji 

Ale co będzie silniejsze prawnie, tzn. jeśli my złoŜymy swoją poprawkę to na sesji 
stanie ta uchwała plus nasza poprawka do rozstrzygnięcia na posiedzeniu 
plenarnym? JeŜeli zawnioskujemy teraz o poprawkę, bo nie widzę woli 
autopoprawki. Gdyby ona była to zawnioskowałbym o nią, ale jest brak.  

 

Janusz Tarnacki – miejski konserwator zabytków 

Nie. Ja uwaŜam, Ŝe ta pierwsza autopoprawka jest niezbędna, druga niekoniecznie. 

 

Szymon Moś – członek komisji 

To dla mnie teŜ łatwiej jest zrobić to w formie autopoprawki. Chciałbym do tego 
zdania, tak jak ono jest i zgadzam się, Ŝe w tym kształcie musi być usunięte, bo 
jeśli ktoś nie podlega dodać kilka słów, jeŜeli zobowiązuje go do tego ustawa. To 
załatwia sprawę. JeŜeli ustawa go zobowiązuje do tego, Ŝeby przeprowadzić proces 
w ramach ustawy Prawo zamówień publicznych to składa zobowiązanie, Ŝe to 
przeprowadzi.  
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Janusz Tarnacki – miejski konserwator zabytków 

Rozumiem, Ŝe wniosek byłby taki, aby odstąpić od wykreślenia tego punktu 
natomiast do istniejącego punktu dopisać.  

 

Szymon Moś – członek komisji 

Tak, dodać trzy słowa, które z jednej strony wypełnią uwagi RIO, czyli w tym 
wypadku nie będziemy mieli tej sytuacji, Ŝe komuś coś narzucamy, gdyŜ nie 
moŜemy, a z drugiej strony pozostawią obowiązek złoŜenia oświadczenia w 
sytuacji, w której ustawa będzie go zobowiązywać do tego, Ŝe musi zastosować 
ustawę Prawo zamówień publicznych. 

 

Marek Bumblis - przewodniczący komisji 

Czyli ja rozumiem, Ŝe my w tej chwili opiniując projekt uchwały składamy wniosek 
do prezydenta o uwzględnienie tej uwagi. Natomiast jeŜeli prezydent nie uwzględni 
tej naszej sugestii we wniosku, to zawsze radny moŜe na sesji złoŜyć swoją 
poprawkę, która jest głosowana przez radnych. 

 

Szymon Moś – członek komisji 

Najlepiej Ŝeby to załatwić autopoprawką, jeŜeli jest taka moŜliwość oczywiście.  

 

Marek Bumblis - przewodniczący komisji 

Proponuję Ŝebyśmy pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały druk 987 z poprawką. 
Jaką Panie radny? 

 

Szymon Moś – członek komisji 

Taką, Ŝeby dopisać do tego zdania, które jeśli Pan byłby uprzejmy jeszcze raz mi 
przeczytać. 

 

Janusz Tarnacki – miejski konserwator zabytków 

Pozostawić zapis w istniejącej postaci oraz dopisać. Zobowiązanie beneficjenta do 
wyłonienia wykonawcy prac w oparciu o przepisy ustawy a dnia 29 stycznia 2004r. 
Prawo zamówień publicznych, w sposób zapewniający zachowanie zasady 
konkurencyjności i jawności. 

 

Szymon Moś – członek komisji 
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Z dodatkiem, jeŜeli ustawa ta taki obowiązek na niego nakłada, czyli Prawo 
zamówień publicznych, jeŜeli nakłada na niego obowiązek on dołącza 
zobowiązanie. 

 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały z następującą poprawką: 

1) w załączniku do uchwały § 9 ust.9 dodać zapis o treści: „JeŜeli ustawa ta taki 
obowiązek na niego nakłada”. 

Opinia nr 43-9/212-39/13. 

 

PUNKT 2.5 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXIV/708/08 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 26 czerwca 2008 roku w sprawie ustanowienia Nagrody Naukowej 
Miasta Gdańska im. Jana Heweliusza – druk nr 1024. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 1024 – Sprawa: BRMG-S.0006.221.2013 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 26.09.2013 r.) 

Ewa Adamska – kierownik referatu ds. Mecenatu Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Beata Wierzba – wiceprzewodnicząca komisji 

Mamy wątpliwości dlaczego został wykreślony punkt dotyczący, Ŝe wnioskodawca 
moŜe głosować. 

 

Ewa Adamska - kierownik referatu ds. Mecenatu Kultury 

Ten projekt został zgłoszony przez prezesa PAN i prezesa IPN. Uznaliśmy, Ŝe skoro 
zgłasza to moŜe równieŜ uczestniczyć w głosowaniu. 

 

Ewa Adamska - kierownik referatu ds. Mecenatu Kultury 

To zawsze jest juŜ jeden głos. 

 

Ewa Adamska - kierownik referatu ds. Mecenatu Kultury 
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Głosowania odbywają się w sposób tajny, co nie znaczy, Ŝe musi głosować na 
swojego kandydata. 

 

Szymon Moś – członek komisji 

Czy moŜemy wyobrazić sobie patologię, w której kaŜdy zgłosi swojego kandydata, 
odda na niego głos i tym sposobem nikt nie zostanie wybrany. Nie spotkałem się 
jeszcze z sytuacją, Ŝeby wnioskodawca mógł wnioskować.  

 

Marek Bumblis - przewodniczący komisji 

Do tej pory funkcjonowało to prawidłowo. Osoby, które są dopuszczone do 
głosowania to są autorytety. 

 

Szymon Moś – członek komisji 

Państwo tam zawęŜacie przede wszystkim skład kapituły do laureatów z ostatnich 
lat. MoŜemy sobie zatem wyobrazić sytuację. 

 

Ewa Adamska - kierownik referatu ds. Mecenatu Kultury 

Przepraszam, Ŝe przerwę. W tej chwili jest juŜ prawie 40 laureatów nagrody i jest 
sytuacja kiedy przychodzi tylko kilku i nie moŜna odbyć posiedzenia kapituły. 

 

Szymon Moś – członek komisji 

Jest to słuszna próba, Ŝeby ten problem rozwiązać. Tylko ja się zastanawiam, bo 
jeŜeli mamy laureatów z ostatnich 5 lat to moŜemy sobie w ten sposób we własnym 
sosie mieszać, zwłaszcza znając specyfikę świata nauki, który bywa róŜny sam 
wiem to najlepiej, bo teŜ jestem młodym naukowcem, więc wiem jak to lubi 
bywać. To się sumarycznie moŜe odbić na niekorzyść tej nagrody. 

 

Ewa Adamska - kierownik referatu ds. Mecenatu Kultury 

Przepraszam, ale to jest propozycja zgłoszona przez środowiska naukowców. 

 

Szymon Moś – członek komisji 

Właśnie to mnie najmniej dziwi. Powiem to zupełnie szczerze.  

 

Beata Wierzba – wiceprzewodnicząca komisji 

Wnioskujemy bez tego zapisu.  

 

Szymon Moś – członek komisji 
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Wydaje mi się, Ŝe moŜna zrobić tak, Ŝe jeŜeli pierwsze posiedzenie będzie 
bezskuteczne to w zawiadomieniu o zwołaniu pierwszego moŜna tak to 
skonstruować, Ŝe będzie się zawierało zawiadomienie o zwołaniu kolejnej kapituły. 
Choćby pół godziny po pierwszej.  

 

Marek Bumblis - przewodniczący komisji 

Czyli wprowadzenie instytucji dwóch termonów, tak jak bywa na walnych. 

 

Szymon Moś – członek komisji 

Bo co będzie jak na przykład zaczną przychodzić, ale akurat Ci którzy są z 
poprzednich lat nagle. Ne wiadomo co się moŜe zdarzyć. MoŜe to jest lepsze 
rozwiązanie, niŜ zawęŜać do tego Ŝeby Ci, którzy sobie, kapituła będzie 
hermetyczna, wszystko będzie fajnie. Tak mi się wydaje przynajmniej.  

 

Beata Wierzba – wiceprzewodnicząca komisji 

Słuszna uwaga. 

 

Marek Bumblis - przewodniczący komisji 

Zaobserwowały Panie przyczółki patologii w tym zakresie? 

 

Szymon Moś – członek komisji 

To jest tak jak radny, który bierze lub nie bierze udziału w głosowaniu. Pan, Panie 
przewodniczący jest aktywnym radnym, zawsze bierze Pan udział w głosowaniu. Ja 
jednak nie zaproponowałbym takiej zmiany, Ŝeby nagle nie było obowiązku, Ŝe 
radny musi wziąć udział w iluś tam procentach głosowań, bo straci dietę. Musimy 
niestety tworzyć pewne ramy, które będą nie ze względu na stan obecny, ale na 
róŜne rzeczy, które mogą się w przyszłości pojawić. Popieram pomysł obniŜenia 
quorum przy drugim terminie.  

 

Marek Bumblis - przewodniczący komisji 

Wprowadzenia instytucji dwóch terminów. Pierwszy i drugi termin jednocześnie się 
zwołuje na jednym zaproszeniu.  

  

Beata Wierzba – wiceprzewodnicząca komisji 

Proponuje pozytywnie zaopiniować z poprawkami. 

 

Szymon Moś – członek komisji 

Chcemy to zmienić w ten sposób Ŝeby obniŜyć quorum. Nie wykluczać 
uprawnionych tylko obniŜyć quorum obecne, więc moŜemy uznać, Ŝe 7 członków 
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stałych zawsze będzie albo są bardziej w poczuciu obowiązku, więc tak obniŜamy 
quorum, Ŝeby pozostali nie paraliŜowali prac.  

 

Anna Czekanowicz – DrąŜewska – dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

Czyli plus wszyscy obecni członkowie. 

 

Marek Bumblis - przewodniczący komisji 

To jest dobra propozycja.  

 

Szymon Moś – członek komisji 

Wszyscy obecni z tych 40 uprawnionych to teŜ jest dobra propozycja. 

 

Marek Bumblis - przewodniczący komisji 

Laureaci zwykle bardzo niechętnie przychodzą. Wiem to z doświadczenia z innych 
kapituł. Nieliczni przychodzą, ale to jest dobre sformułowanie.  

 

Beata Wierzba – wiceprzewodnicząca komisji 

A czy musi być quorum, czy w ogóle musi być tam zapis o quorum? 

 

Szymon Moś – członek komisji 

Ja zapisałbym, Ŝe musi uczestniczyć siedmiu, czy ośmiu stałych i oni muszą być 
zawsze, Ŝeby było waŜne posiedzenie i Ci, którzy się pojawią z laureatów z 
poprzednich lat i wtedy posiedzenie jest waŜne. Jak będzie ich pięciu, jak 
trzydziestu to trzydziestu, jak jeden to jeden.  

 

Beata Wierzba – wiceprzewodnicząca komisji 

WaŜne Ŝeby było tych ośmiu. Jeszcze przypominam o autopoprawce dotyczącej 
tego, Ŝe wnioskodawca nie moŜe głosować. To było gdzieś wykreślone, a my teraz 
wnioskujemy Ŝeby to wróciło.  

 

Anna Czekanowicz – DrąŜewska – dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

śeby wnioskodawca nie mógł głosować. 

 

Beata Wierzba – wiceprzewodnicząca komisji 

Tak. Na swoją kandydaturę. 

 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 
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Chciałbym dodać, Ŝe to moŜna obejść. Wnioskodawca moŜe poprosić kogoś, Ŝeby 
zgłosił wniosek i będzie głosował. 

 

Szymon Moś – członek komisji 

Ale wtedy ten, który zgłosił nie będzie mógł głosować, więc zawsze jedna osoba 
będzie wyłączona.  

 

Jaromir Falandysz – członek komisji 

Proponuję Ŝeby ten projekt wrócić do komisji do ponownych prac.  

 

Beata Wierzba – wiceprzewodnicząca komisji 

Czy istnieje moŜliwość usunięcia tych zapisów Ŝeby było, Ŝe wnioskodawca nie ma 
moŜliwości głosu? 

 

Anna Czekanowicz – DrąŜewska – dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

MoŜemy oczywiście. 

 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Czy moŜecie Państwo zaproponować autopoprawkę, która będzie szła w duchu 
propozycji złoŜonych przed chwilą przez radnych. 

 

Anna Czekanowicz – DrąŜewska – dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

Tak moŜemy. 

 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

To my taki wniosek złoŜymy z poprawkami złoŜonymi przez radnych.  

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały z poprawkami w formie autopoprawki dotyczącymi: 

1) pojęcia quorum, 

2) nie wykreślania zapisu, zgodnie z którym wnioskodawca nie ma prawa głosu, tym 
samym uniemoŜliwiając wnioskodawcy udział w głosowaniu. 

Opinia nr 43-9/213-40/13. 

 



 17

 

PUNKT 3 

Rozpatrzenie wniosku Stowarzyszenia Kibiców Lechii Gdańsk – „Lwy Północy” o 
nadanie wiaduktowi, na skrzyŜowaniu ulic: Słowackiego, Kościuszki i 
Grunwaldzkiej, imienia „śołnierzy Wyklętych”. 

________________________________________________________________________ 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Wydaje mi się, Ŝe nie trzeba wyjaśniać kim byli śołnierze Wyklęci. Zeszły rok był 
rokiem „śołnierzy wyklętych”. Tak się złoŜyło szczęśliwie, tak jak gdyby jest 
zobowiązanie dla nas, dla tych którzy Ŝyją, Ŝeby domknąć rachunku historii. Mamy 
pewną listę bohaterów nazw ulic, którą honorujemy. Jest taka poczekalnia, są 
zobowiązania honorowe rady miasta dotyczące nazwania ulic albo obiektów, które 
są ulicami, myślę o węzłach, placach, rondach. Tak jak to jest w przypadku Ofiar 
Katynia. Tu jest jeszcze poparte to honorowe zobowiązanie odpowiedzią 
prezydenta dotyczącą uhonorowania Ofiar Katynia. Zgodnie z wnioskiem komisji z 
chwilą budowy węzła, który powstanie na skrzyŜowaniu ulic: Jana z Kolna, Alei 
Zwycięstwa i tzw. Nowej Wałowej zostanie nadana nazwa Węzeł Ofiar Katynia. 
Mówię o tym z tego względu, Ŝe przy tak waŜnych imiennikach węzła stosujemy 
zasadę nie nadawania nazw przed ukończeniem danej ulicy, danego obiektu. 
Trochę wkraczam juŜ w temat tunelu i obiektów, które nie zostały jeszcze 
ukończone, bo mam nadzieję, Ŝe wywiąŜe się szersza dyskusja na temat 
nazewnictwa ulic.  

 

Karol Nawrocki – pracownik IPN Gdańsk 

Jestem pracownikiem IPN. Przyszedłem Ŝeby wyjaśnić wszystkie kwestie 
merytoryczne w imieniu Piotra Zejera – prezesa Stowarzyszenia „Lwy Północy”, ale 
widzę, Ŝe one nie budzą Ŝadnych kontrowersji i jesteście Państwo dość zgodni.  

 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Jaka była historia Waszego wniosku i odpowiedzi prezydenta, Ŝe Wam obiecał?  

 

Bartosz Sawicki – Stowarzyszenie Kibiców Lechii Gdańsk „Lwy Północy” 

Wniosek został złoŜony, ale z uwagi na nieukończenie budowy estakady nie został 
rozpoznany i w związku z tym został podjęta decyzja, Ŝe sprawa powróci po 
zakończeniu budowy. 

 

Karol Nawrocki – pracownik IPN Gdańsk 

TeŜ warto zaszczyć, Ŝe my przygotowując się do tego zbieraliśmy równieŜ podpisy, 
bo nie wiedzieliśmy czy nie będzie to próba takiej inicjatywy obywatelskiej. 
Zebraliśmy około 2300 podpisów Gdańszczan, którzy popierają tę inicjatywę.   

 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 
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Wydaje mi się, Ŝe będziemy zgodni w tym, Ŝe jest taka obywatelska potrzeba i 
wnioskodawcą będzie miasto Gdańsk, jako zbiór wszystkich obywateli. 

 

Bogumił Koczot – dyrektor Wydziału Geodezji 

Odnośnie nadania nazwy temu wiaduktowi wpłynęły trzy wnioski. Pierwszy 
propozycję złoŜył Światowy Związek Armii Krajowej Okręg Pomorski w październiku 
2012. Prezydent w listopadzie udzielił odpowiedzi, Ŝe z chwilą ukończenia budowy 
wniosek zostanie przedłoŜony Komisji Kultury i Promocji RMG. Gdański Klub Morsów 
równieŜ złoŜył wniosek o nadanie nazwy obiektowi drogowemu imienia Zbigniewa 
Kosycarza. Wniosek był ze stycznia tego roku. Ostatni wniosek jest sprzed kilku dni. 
To był wniosek Stowarzyszenia Kibiców Lechii Gdańsk „Lwy Północy” o nadanie 
nazwy „śołnierzy Wyklętych”. Wiadukt jest obiektem drogowym, to nie jest ulica, 
plac, na podstawie których rada miasta ma kompetencje do nadawania nazw. 
Obiektom drogowym rada miasta nie ma kompetencji nadawania nazw. Natomiast 
mam nadzieję, Ŝe przewodniczący za chwilę przedstawi Państwu propozycję dalej 
idącą, która usatysfakcjonuje Gdańszczan.  

 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Mamy propozycję, Ŝeby powstała Aleja śołnierzy Wyklętych. Ona rozpoczynałaby 
się na rondzie Św. Jana de la Salle w przebiegu tzw. Nowej Słowackiego, łącznie z 
wiaduktem i do ul. F. Hynka. 

 

Bartosz Sawicki – Stowarzyszenie Kibiców Lechii Gdańsk „Lwy Północy” 

Bylibyśmy bardzo usatysfakcjonowani. 

 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Aleja Armii Krajowej podobnie jak Aleja śołnierzy Wyklętych jeŜeli powstanie nie 
ma adresów, ale maja charakter dróg tranzytowych, szybkiego ruchu. Ranga i 
znaczenie w Ŝyciu i sieci komunikacyjnej miasta tej drogi jest bardzo duŜa. 

 

Władysław Dąbrowski - emeryt 

Ja widzę tu pięć punktów. Uchwała sejmu, która to wyraźnie wyznaczyła. Drugie 
zwróciliśmy się do społeczeństwa. Zebraliśmy prawie 2500 podpisów. Nie ma tam 
Ŝadnych wydatków finansowych, bo nie ma tam adresów. To jest hołd ludziom, 
którzy dali przykład ogromnego bohaterstwa. Piąta rzecz to jest równieŜ hołd ich 
rodzinom. 

 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Adresy na ul. Słowackiego i ul. Partyzantów pozostają te same jak były.  

 

Bogumił Koczot – dyrektor Wydziału Geodezji 
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Z kosztów to tylko są tablice. Nie ma zmian jeśli chodzi o dowody osobiste. 

 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Proponuję Ŝeby złoŜyć wniosek do Pana prezydenta Ŝeby przygotował projekt 
uchwały, która nadaje drodze publicznej pomiędzy rondem de la Salle, a ul. Hynka 
łącznie z wiaduktem, nazwę Aleja śołnierzy Wyklętych. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 5 głosami „za” zwróciła się do Pana prezydenta z wnioskiem 
o przygotowanie projektu uchwały, która nadaje drodze publicznej, pomiędzy 
rondem im. Św. Jana de la Salle, a ulicą Franciszka Hynka, łącznie z wiaduktem, 
nazwę Aleja śołnierzy Wyklętych. 

Wniosek nr 43-9/27-10/13. 

 

 

PUNKT 4 

Rozpatrzenie wniosku Zespołu Szkół Ogólnokształcących nr 5 o nadanie imienia 
Franciszka Dąbrowskiego ulicy, tunelowi lub innemu fragmentowi infrastruktury 
drogowej w obrębie budowanej inwestycji drogowej – Trasy Sucharskiego. 

________________________________________________________________________ 

ElŜbieta Januszewska – dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących nr 5 

Podziękowała za zaproszenie na posiedzenie komisję. Przedstawiła obecnych z nią 
przedstawicieli m.in. szkoły, wnioskodawców, popierających inicjatywę. Oddała 
głos Pani Beacie Czaja pomysłodawczyni, która uzasadniła wniosek.   

 

Beata Czaja – zastępca dyrektora Zespołu Szkół Ogólnokształcących 

Powiedziała m.in., Ŝe przebudowa trasy Sucharskiego wydaje się nam dobrym 
momentem dla upamiętnienia postaci Franciszka Dąbrowskiego. Patrząc w 
kontekście całej trasy Aleja śołnierzy Wyklętych, Franciszka Dąbrowskiego, mjr. 
Sucharskiego, most Jana Pawła II wydaje się to układać w bardzo logiczną całość. 
Franciszek Dąbrowski to był zastępca mjr. Sucharskiego na Westerplatte. Nasz 
wniosek to nie tylko inicjatywa nasza i środowiska Nowego Portu, którego 
Franciszek Dąbrowski był mieszkańcem, ale równieŜ inicjatywa Ogólnopolskiego 
Klubu Szkół Westerplatte, który w całości popiera nasz wniosek. Jest to inicjatywa 
młodzieŜy ze szkół, które z imieniem Westerplatte się utoŜsamiają, z całej Polski. 
Jest to naszym zdaniem dobra okazja dania dzieciom lekcji obywatelskiej i 
kształtowania społeczeństwa obywatelskiego przez popieranie oddolnych inicjatyw.  

 

Marek Bumblis – przewodnicząca komisji 

Powiedział m.in., Ŝe odpowiedź prezydenta na ten wniosek, projekt uchwały jest 
taka, Ŝe do czasu zakończenia budowy tych obiektów prezydent nie przygotuje 
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projektu uchwały dotyczącego nadania nazwy. Jest jeszcze jeden problem, ale o 
tym dyrektor Koczot. 

 

Bogumił Koczot – dyrektor Wydziału Geodezji 

Jest tu ogromny problem, poniewaŜ w danej jednostce administracyjnej nie mogą 
istnieć nazwy o tym samym brzemieniu ze względów bezpieczeństwa przede 
wszystkim. Ul. Henryka Dąbrowskiego od okresu powojennego jest w Gdańsku 
Śródmieściu. W Polsce nie nadaje się identycznych nazw ulicom. W sytuacjach 
zagroŜenia Ŝycia ludzie posługują się krótkim zdaniem ul. Dąbrowskiego. SłuŜby 
ratownicze mogłyby mieć problem z ustaleniem adresu.  

 

Beata Czaja – zastępca dyrektora Zespołu Szkół Ogólnokształcących 

Mamy plac Komorowskiego i plac Bora – Komorowskiego. Nazwa Bora – 
Komorowskiego jest stosunkowo nową nazwą. Znaleźlibyśmy jeszcze kilka takich 
sytuacji. 

 

ElŜbieta Januszewska – dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących nr 5 

Czy moglibyśmy nadać nazwę tunelowi im. Franciszka Dąbrowskiego? 

 

Bogumił Koczot – dyrektor Wydziału Geodezji 

Tunel jest obiektem drogowym, jeszcze niewybudowanym i wg ustawy 
samorządowej obiektom drogowym rada miasta nie ma kompetencji do nadawania 
nazw, tylko ulicom i placom. Obiekty drogowe są numerowane w infrastrukturze 
przestrzennej i drogowej kraju. Tunelom nie nadaje się nazw. Jeśli chodzi o ulicę, 
jeśli nawet podejmiemy taką inicjatywę nie spotka się ona ze zgodą wojewody. Nie 
ma to nic wspólnego z intencją, próbą uhonorowania. 

 

Marek Bumblis – przewodnicząca komisji 

Powiedział m.in., Ŝe intencja jest bezsporna. Natomiast kwestię proceduralno – 
organizacyjne nie zezwalają na to. Nie moŜemy utrudniać pracy słuŜbom 
ratowniczym, bezpieczeństwa. Mam pytanie do mecenasa Bodakowskiego. ZałóŜmy, 
Ŝe radni wykazaliby determinację i przegłosowaliby projekt uchwały, która nadaje 
tunelowi patrona? Co mogłoby się stać z takim projektem uchwały? 

 

Andrzej Bodakowski – radca prawny 

Powiedział m.in., Ŝe w tej sprawie są orzeczenia sądów administracyjnych, które 
mówią, Ŝe obiektom niewybudowanym nie nadaje się nazwy. Gdyby obiekt był 
istniejący i rada miasta chciałaby nadać temu obiektowi nazwę to w tym przypadku 
moje stanowisko jest niezmienne od lat. Rada moŜe podjąć kaŜda uchwałę, nawet 
wadliwą. Podlega to ocenie organu nadzoru. Jeśli organ nadzoru uzna, Ŝe jest to 
uchwała podjęta z naruszeniem prawa to stwierdzi jej niewaŜność, czyli nie 
zostanie opublikowana.   
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Marek Bumblis – przewodnicząca komisji 

Powiedział, m.in., Ŝe co do patrona nie ma Ŝadnych wątpliwości. Natomiast 
propozycje dotyczą infrastruktury miasta, która jest w budowie. Nie prędko ta 
infrastruktura będzie ukończona. Mamy ten czas do 2014r. na refleksję. Na pewno 
nie nadamy nazwy nieukończonym elementom infrastruktury drogowej, więc mamy 
czas Ŝeby pogłębić swoje rozwaŜania. Mamy czyste i dobre intencje. Niech Państwo 
to przemyślą. My równieŜ to przemyślimy i wrócimy do tego. Rozumiem, Ŝe Pan 
dyrektor Koczot przekaŜe informację o tej dyskusji Panu prezydentowi. Spotkamy 
się i spróbujemy to rozwiązać moŜe znajdując inne formy uhonorowania. 

 

ElŜbieta Januszewska – dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących nr 5 

Bardzo nam na tym zaleŜy, poniewaŜ bardzo duŜo osób zaangaŜowało się w to o 
czym świadczy chociaŜby nasz dzisiejszy skład. To jest dla nas bardzo waŜne. Czy w 
takim razie wniosek będzie jeszcze raz rozpatrywany? 

 

Marek Bumblis – przewodnicząca komisji 

Pogłębimy refleksje. Na pewno jeszcze raz się spotkamy na posiedzeniu komisji 
kultury, niezaleŜnie jaka będzie decyzja. Przypuszczam, Ŝe w nowym roku, jak nie 
w tej kadencji, to w przyszłej.   

 

Na tym zakończono dyskusję. 

 

PUNKT 5 

Rozpatrzenie wniosku Rady Osiedla Orunia – Św. Wojciech - Lipce o nadanie 
Parkowi Oruńskiemu imienia Emilii Hoene.  

________________________________________________________________________ 

Marek Bumblis – przewodnicząca komisji 

Powiedział m.in., Ŝe Emilia Hoene w 1918r. roku przekazała w darowiźnie park 
miastu. Miasto Gdańsk jest wdzięczne fundatorce. Na Oruni Górnej jest ulica 
nazwana jej imieniem.  

 

Bogumił Koczot – dyrektor Wydziału Geodezji 

Tutaj mamy bardzo podobną sytuację. Nadawanie takich samych nazw stwarza 
potencjalne zagroŜenia i jest powaŜnym utrudnieniem dla słuŜb ratowniczych, 
bezpieczeństwa.  
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Mateusz Korsztun –Orunia – Św. Wojciech - Lipce 

Na przykład nazwa parku Oliwskiego jest nazwany im. Mickiewicza i jest ul. 
Mickiewicza, więc podobna sytuacja jest juŜ na terenie Gdańska. ZbliŜa się 100 
rocznica przekazania parku. O to wnioskowała sama rodzina, o czym 
dowiedzieliśmy się od ZDiZ, Ŝe członkowie rodziny, aŜ byli zdziwieni, Ŝe nie ma 
Ŝadnej informacji w parku, Ŝe jego fundatorką jest Emilia Hoene. Jest tablica, ale 
ona jest rozmiarów kartki A4 i to jest wszystko co moŜna powiedzieć, Ŝe park w 
ogóle jest dzięki E. Hoene.  

 

Marek Bumblis – przewodnicząca komisji 

Czy przekazaliście rodzinie Emilii Hoene, Ŝe jest ulica nazwana jej imieniem, bo 
pewnie przyjęliby to z zadowoleniem. MoŜna równieŜ podąŜyć innym szlakiem. 
MoŜna pogłębić element edukacji i dać większą tablicę, czytelną z historią tej 
darowizny i z opisem kim była Pani Emilia Hoene, kiedy ten park został przekazany 
i historią tego miejsca.  

 

Urszula Szkutnik – Rada Osiedla Orunia – Ś. Wojciech - Lipce 

Jest to jakaś ewentualność, ale wydaje się nam, Ŝe tu nie ma takich 
niebezpieczeństw. PrzecieŜ nikt nie wezwie karetki do Parku im. Emilii Hoene, 
tylko do Oruńskiego. On tu wrósł i tak się nazywa.  

 

Beata Wierzba – wiceprzewodnicząca komisji 

Taksówkarze i inni przyjmujący zgłoszenia to jest ich problem. Oni zdają egzaminy 
z topografii miasta.  

 

Jaromir Falandysz – członek komisji 

Ale my nie jesteśmy od tego, Ŝeby utrudniać im pracę.  

 

Beata Wierzba – wiceprzewodnicząca komisji 

Czy jak ustalamy prawo miejskie to czy moŜemy do wszystkich miejsc zagroŜenia 
StraŜ PoŜarna, pogotowie wysłać faks z informacją, Ŝe zostały ustalone i tak 
nazwane? 

 

Jaromir Falandysz – członek komisji 

Ale za 10 lat zapomną. Ja rozumiem zagroŜenie nadawania tych samych nazw, ale 
ul. Emilii Hoene i Park Oruński jest obok siebie. To nie jest tak, Ŝe karetka 
pojedzie na drugi koniec miasta tylko będzie tuŜ obok.   

 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 
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Zatem proponuję skierować wniosek do prezydenta w imieniu komisji popierający 
inicjatywę radnych osiedla Orunia, aby nazwać Park Oruński im. Emilii Hoene.  

 

Szymon Moś – członek komisji 

Z uwagi na to, Ŝe dosyć często mamy problemy z nazwami ulic to czy Pan dyrektor 
Koczot byłby tak uprzejmy i na następną komisję dostarczyć nam wykaz tych około 
100 oczekujących ulic. Potem jest tak, Ŝe dostajemy wniosek z nadaniem nazwy 
słusznej, a podejrzewam, Ŝe jest tak, Ŝe czeka jeszcze kilka słusznych nazw i za 
kaŜdym razem krzywdzimy tych ludzi, którzy kulturalnie się zapisali i czekają w 
kolejce.   

Bogumił Koczot dyrektor Wydziału Geodezji 

Chciałbym zaproponować, abyśmy zrobili podobnie jak to jest w Warszawie. Oni 
mają uchwałę, która mówi o zasadach nadawania nazw. 

 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji 

Tak dojrzeliśmy do tego w zdecydowany sposób. 

 

Beata Wierzba – wiceprzewodnicząca komisji 

Tak powinny być kryteria. Nawet sami popracujemy nad ta uchwałą, jako komisja. 

 

Jaromir Falandysz – członek komisji 

Prosimy o przesłanie tej uchwały Ŝebyśmy mieli nad czy pracować. 

  

Szymon Moś – członek komisji 

Czasem nawet jak się pojawiają słuszne nazwy to cięŜko nam odmówić, bo nie 
mamy regulaminu. A jak on będzie to będziemy mogli pokazać, np. to jest bardzo 
słuszna nazwa, ale w kolejce czekają inne nazwy.  

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 5 głosami „za” zwróciła się do prezydenta z wnioskiem o 
przygotowanie projektu uchwały, która nadaje Parkowi Oruńskiemu imię Emilii 
Hoene. 

Wniosek nr 43-9/28—1/13. 

 

PUNKT 6 



 24

Wolne wnioski, sprawy wniesione, korespondencja 

________________________________________________________________________ 

W tym punkcie ustalono nową godzinę rozpoczęcia posiedzeń Komisji Kultury i 
Promocji. Posiedzenia rozpoczynać się będą o godzinie 16:00. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący podziękował wszystkim obecnym za przybycie. 

Na tym posiedzenie zakończono. Godzina 18:10. 

 

Przewodniczący  
Komisji Kultury i Promocji RMG 

 

Marek Bumblis 

 

Protokołowała: 

Ewelina Szymczyk 

Biuro Rady Miasta Gdańska 

 


